

Title (en)

Hand-operated apparatus for printing and/or applying self-adhesive labels.

Title (de)

Handbetätigtes Gerät zum Bedrucken und bzw oder Anbringen von selbsthaftenden Etiketten.

Title (fr)

Dispositif à main pour imprimer et/ou appliquer des étiquettes auto-collantes.

Publication

EP 0016849 A1 19801015 (DE)

Application

EP 79100925 A 19790328

Priority

EP 79100925 A 19790328

Abstract (en)

1. A hand-operated apparatus for printing and/or applying self-adhesive labels (1), which adhere as a strip or separately at equal spacings on a carrier strip (2) which is formed with recesses or marginal indentations (54) which are arranged at spacings (A) which correspond to the spacings of the leading edges of the labels (1), equipped with a feed mechanism (6) which pulls off the carrier strip (2) intermittently for the feeding of a label (1) and which, in conjunction with a device (29) feeling the carrier strip (2) provided with projections (30) engaging in the recesses or marginal indentations (54) of the carrier strip (2), brings the labels (1) into a printing and/or dispensing position which is to be exactly assumed, characterized in that the feed mechanism (6) comprises a winding drum (17) for winding up the carrier strip (2) provided with a non-reverse stop (23), said drum being capable of being driven by means of a freewheel clutch (18, 22) controlled by the feeler device (29, 30) through such an angle of rotation that the section of the carrier strip (2) wound on by the winding drum (17) always corresponds to the scanned or explored spacing (A).

Abstract (de)

Bei einem Gerät zum Bedrucken und bzw. oder Anbringen von seibhaftenden Etiketten (1), die als Band oder einzeln in gleichen Abständen auf einem Trägerband (2) haften, das mit Ausnehmungen oder Randeinbuchtungen (54) versehen ist, die in Abständen angebracht sind, die den Abständen der Vorderkanten der Etiketten (1) entsprechen, ist zum vorschubgenauen Transport der Etiketten eine das Trägerband (2) schrittweise abziehende Transportvorrichtung (6) vorgesehen, die mit einer das Etiketten-Trägerband (2) abtastenden Einrichtung (29) zusammenarbeitet, die mit mindestens einem Vorsprung (30) in die Ausnehmungen oder Randeinbuchtungen (54) des Trägerbandes (2) greift. Die Transportvorrichtung (6) weist eine das Trägerband (2) aufwickelnde und mit einer Rücklaufsperrre (23) versehene Aufwickeltrommel (17) auf, die über eine von der Abtasteinrichtung (29, 30) gesteuerte Freilaufkupplung (18, 22) um solche Drehwinkel antreibbar ist, daß der von der Aufwickeltrommel (17) aufgewickelte Abschnitt des Trägerbandes (2) jeweils dem abgetasteten Abstand (A) entspricht.

IPC 1-7

B65C 11/02; B65C 9/18; B65C 9/42

IPC 8 full level

B65C 9/42 (2006.01); **B65C 11/02** (2006.01)

CPC (source: EP)

B65C 9/42 (2013.01); **B65C 11/0278** (2013.01); **B65C 2210/0067** (2013.01)

Citation (search report)

- US 3987880 A 19761026 - HOLLAND-LETZ GUNTER, et al
- DE 1486129 A1 19690430 - ETI MACHINE P V B A
- DE 838265 C 19520508 - HEINRICH HERMANN FA

Cited by

EP0174557A1; GB2228251A; GB2228251B; US11649219B2

Designated contracting state (EPC)

BE CH FR GB NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0016849 A1 19801015; EP 0016849 B1 19820414

DOCDB simple family (application)

EP 79100925 A 19790328